
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 25. januar 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 355
Vil ministeren som opfølgning på samrådet 24/1-18, jf. MOF alm. del – sam-
rådsspørgsmål X, redegøre for overensstemmelsen med forordning (EF) nr.
708/2007 om brug af fremmede og lokalt fraværende arter i akvakultur på føl-
gende punkter
– Man foretager angiveligt ikke en konsekvensvurdering for arter, der holdes

i dam- eller havbrug, da disse anlæg betragtes som indesluttede anlæg.
Der foreligger derfor ikke en konsekvensvurdering for sølvlaks i dansk na-
tur. Er det efter ministerens opfattelse i overensstemmelse med forordnin-
gen, at man ikke foretager en sådan konsekvensvurdering?

– Er det i lyset af de mange udslip fra havbrug i overensstemmelse med for-
ordningen, at havbrug med åbne netbure, som det er tilfældet hos Hjarnø
Havbrug, betragtes som indesluttede anlæg?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Rabjerg.Mad-
sen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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